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Goedemorgen [EXER]
Hierbij de gevraagde bullits over de afhandeling van de WOB-verzoeken aa]volledigheidshalve hieronder haar e-mail

van vorige week aan de BR. Ik neem de vrijheid

HY:
een paar bullits toe te voegen over recente informatie van de

Onderzoeksraad voor Veiligheid. Zou mooi zijn als at ook nog kan melden in de BR.

Annotatie afhandeling WOB-verzoeken.

Vorige week vrijdag heb ik jullie geinformeerd over de afhandeling van de WOB-verzoeken naar aanleiding van de

Corona-crisis.

Inmiddels kreeg ik een signaal dat de directie PG bezorgd is over de termijn van 2 weken waarin directies de openbaar te

maken gelakte documenten kunnen beoordelen. De directie PG vind deze termijn te kort en is bevreesd dat beoardeling
van documenten in die termijn niet zorgvuldig kan.

De afhandeling van deze WOB-verzoeken is een strak proces waar helaas geen rek meer in zit: Meer tijd voor de

beleidsdirecties gaat of ten koste van onder andere de tijd voor het Wob-team om een besluit op te stellen of we halen

de met de Tweede Kamer gewisselde termijnen van openbaar maken niet.

Dit is een dilemma dat ik graag met jullie wil bespreken. Hoe gaan we hier mee om?

Tot slot: ik denk dat het in de kern een vraagstuk betreft dat met "veiligheid” te maken heeft. Bij de afhandeling van de

Wob-verzoeken zullen de komende maanden zoveel documenten gemoeid zijn, dat we het risico op fouten niet volledig
kunnen elimineren. Het gaat er om dat we de directies het comfort bieden dat niemand afgerekend zal worden op

eventuele fouten.

Annotatie Onderzoeksraad voor Veiligheid
De Onderzoeksraad voor Veiligheid heeft inmiddels desgevraagd laten weten dat de start van interviews met VWS-

collega’s wederom iets naar achteren is geschoven. De Onderzoeksraad mikt nu op eind januari / begin februari.

De Onderzoeksraad liet tevens weten dat het een relatief beperkt aantal gesprekken zal zijn, waarschijnlijk met

afdelingshoofden, directeuren en leden van de Bestuursraad.

| see BE je naar aanleiding van het voorgaande nog vragen hebt, dan hoor ik het graag.
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Beste collega’s,

Begin oktober is het werkprogramma van de programmadirectie Nafase COVID-19 in het Bestuursraad besproken. Bij die

bespreking is tevens besloten tot een pilot bij de afhandeling van de Wob-verzoeken. Bij deze informeer ik jullie graag over de

stand van zaken.

Vooraf: werkwijze afhandeling COVID-19 Wob-verzoeken

Zoals waarschijnlijk bij jullie bekend is, verloopt het proces rond de afhandeling van de Wob-verzoeken inzake COVID-19 op

twee punten anders dan bij de reguliere Wob-verzoeken:

1. Doxis, het bureau dat is ingehuurd voor het veiligstellen van alle COVID-informatie, zorgt door middel van een software

programma voor de selectie en opschoning van de relevante Wob-documenten en levert deze vervolgens bij het Wob-

team aan. De documenten worden dus niet door de beleidsdirecties bij het Wob-team aangeleverd.
2. Uit alle Wob-verzoeken over COVID-19 zijn elf thema’s gedistilleerd. VWS zal elke maand per thema informatie openbaar

maken (bijvoorbeeld alle relevante informatie over medische hulpmiddelen uit maand x openbaar maken, dan die over

maand x+1 etc). Dit in tegenstelling tot de reguliere werkwijze waarin de Wob-verzoeken een voor een worden

afgehandeld.

Wob-besluit maand januari 2020

Recentelijk is het besluit over de informatie over de maand januari 2020 gepubliceerd. Dit betrof de start van de COVID-19 crisis

waar louter de directie PG bij betrokken was. Voorafgaand daaraan heeft het Wob-team alle (circa 700) te openbaren
documenten aan de directie PG voorgelegd. De directie PG heeft deze documenten doorgenomen. De conclusie was dat er weinig
verschil van inzicht was tussen het Wob-team en de directie PG over de openbaar te maken informatie.

Evaluatie en vervolg
Kort daarna is er een gesprek geweest tussen vertegenwoordigers van de directie PG, het Wob-team en de programmadirectie
Nafase COVID-19 om de werkwijze te evalueren. De belangrijkste les uit dit gesprek was dat het Wob-team en de

beleidsdirecties werkende weg hun samenwerking rond de afhandeling van de COVID-19 Wob-verzoeken moeten ontwikkelen.

Overige lessen:

A. Het is handig om voor alle directies een procesbeschrijving inclusief een instructie op te stellen voor het afhandelen van

de COVID-19 Wob-verzoeken. Een belangrijk onderdeel in deze procesbeschrijving is het startgesprek tussen de

beleidsdirectie en het Wob-team. In dit gesprek kan de beleidsdirectie aandachtspunten (bijvoorbeeld door het

formuleren van trefwoorden) aan het Wob-team meegeven die behulpzaam zijn bij de beoordeling van de betreffende

documenten. Daarnaast zullen de beleidsdirecties in deze procesbeschrijving gewezen worden op de noodzaak om

voldoende tijd in te ruimen voor het doormemen (“reviewen”) van de openbaar te maken documenten.

B. Het is daarnaast handig om een planning te maken voor de maandelijks te publiceren documenten. Deze planning laat

zien wanneer het Wob-team aan zet is en wanneer de beleidsdirecties.

C. Het is van belang om de ambtelijke en politieke leiding te informeren over het moment van het openbaar maken van

documenten en over eventuele opletpunten.
Het Wob-team zal de punten onderA en B oppakken. Wat betreft punt C: ik zal jullie daar over informeren en dan kunnen we

ook de communicatie richting de bewindslieden bespreken.

Tot slot: het aantal documenten dat met de Wob-verzoeken gemoeid is, neemt in de loop van 2020 snel toe. Tegelijkertijd lijkt
de afhandeling van de COVID-19 Wob-verzoeken voor beleidsdirecties spannender dan de afhandeling van reguliere Wob-

verzoeken. Daarom zal het Wob-team maatwerk bieden: in principe maakt het Wob-team op basis van de in het startgesprek
geinventariseerde aandachtspunten een selectie van de door de beleidsdirecties te “reviewen” documenten. Echter, als een

beleidsdirectie alle openbaar te maken documenten in wil zien is dat ook mogelijk. Bij het “reviewen” is het van belang dat de

beleidsdirecties de daarvoor geldende termijn in acht nemen. Dit met het oog op het tijdig openbaar kunnen maken van de

documenten.

Met hartelijke groet,


